
 

Verslag bijeenkomst FNV-kaderleden met Ministeries over plasticheffing, CO₂-taks en 
afbouw AEC’s 

Onder leiding van Hanan Yagoubi kwamen de FNV-kaderleden Haidy, Dylan, Marcel, Michel & 
Robert bijeen voor een gesprek met vertegenwoordigers van de ministeries van Financiën, 
Klimaat en Groene Groei (KGG), en Infrastructuur & Waterstaat (I&W). Onderwerp van gesprek: 
de voorgenomen plasticheffing, de verhoogde CO₂-taks voor de afvalsector en de afbouw van 
afvalenergiecentrales (AEC’s). 

Na een korte voorstelronde trapten de ministeries af met een toelichting: de plasticheffing vloeit 
voort uit het hoofdlijnenakkoord, en er wordt momenteel onderzocht op welke manier deze het 
beste geïnd kan worden – bij de bron (polymeerproducenten), op productniveau, of via de 
afvalketen. 

De kaderleden werkzaam bij de afvalenergiecentrales vertelden vervolgens vol passie hoe 
essentieel hun rol is in het oplossen van het nationale afvalvraagstuk. Zij beschikken over de 
modernste installaties die niet alleen zorgen voor een optimale verwerking van restafval, maar 
ook waardevolle materialen terugwinnen via nascheiding en de niet-recyclebare fracties 
omzetten in energie. Energie die wordt ingezet voor de productie van elektriciteit, maar ook – en 
minstens zo belangrijk – voor de bedrijfseigen recyclingprocessen, zoals de plastic-recycling uit 
PMD en luiers. Daarnaast leveren we warmte aan industriële partners en regionale 
warmtenetten. Door dit systeem voorkomen we juist de uitstoot van schadelijke broeikasgassen 
zoals methaan, die anders zouden ontstaan op de stort, maar ook doordat wij voorkomen dat er 
1, 5 miljard m3 LNG geïmporteerd hoeft te worden. 

 De aangekondigde plasticheffing , de verhoging van de CO₂-heffing en/of de dreigende afbouw 
van AEC’s brengen zeer grote risico’s met zich mee. Investeringsplannen verdwijnen in de ijskast, 
er zal gesneden worden in onderhoud en veiligheid, en tarieven voor klanten zullen omhoog 
schieten. Dit heeft een domino-effect op de bestaande circulaire keten: recyclingbedrijven 
krijgen te maken met hogere kosten voor hun residuen én slechtere kwaliteit van gescheiden 
ingezameld afval. 

Die slechtere kwaliteit is geen toeval: als het aanbieden van afval aan de reguliere keten te duur 
wordt, wijken bedrijven en burgers uit. Het resultaat? Meer vervuiling in GFT, papier, PMD, glas en 
andere recyclebare stromen – en een explosieve toename van dumpingen in de openbare ruimte 
en natuur. Een doemscenario voor iedereen die met passie en bevlogenheid werkt aan een 
schoner, duurzamer Nederland. 

 De kaderleden benadrukten dat een échte circulaire economie vraagt om een ketenbenadering, 
waarin de vervuiler betaalt. Zij roepen daarom op om de volgende maatregelen te nemen: 



• Voer concrete maatregelen in voor meer circulariteit aan het begin van de keten (Refuse, 
Reduce, Reuse) en stimuleer de inzet van gerecyclede grondstoffen (met behoud van 
een gelijk Europees speelveld); 

• Draai de aanscherping van de CO2-heffing terug (trek de AVI-correctiefactor in); 

• Voorkom weglekeffecten door verbreding van de afvalstoffenheffing (WBM) naar de 
export van brandbaar restafval naar cementovens en door invoering van een carbon 
border adjustment mechanisme zodat de nationale CO2-heffing ook betaald wordt bij 
export van Nederlands afval; 

• Voer de Plasticheffing niet in op de afvalsector maar kies voor maatregelen die tot 
circulariteit leiden. 

Het huidige voorstel van de ministeries slaat die plank volledig mis – en werkt zelfs averechts. 
Met de heffingen en dreigende sluiting zetten ze de hele Nederlandse economie op het spel, 
zonder dat ze daadwerkelijk ketenoplossingen of circulaire vooruitgang stimuleren. 

Er is geluisterd naar onze boodschap en om deze kracht bij te zetten is ook helder gemaakt dat 
wij deze heffingen als sector nooit zullen accepteren. Daarom hebben wij beloofd om de 
poorten van de afvalbedrijven een week af te sluiten (of hoe lang het nodig is) als in de 
Voorjaarsnota wordt aangekondigd dat de plasticheffing bij de afvalsector gaat worden geïnd. 
Hierdoor zal voor iedereen op straat duidelijk zijn dat de afvalsector een vitale sector is die je 
niet oneindig fiscaal kunt belasten. 

De kaderleden en medewerkers in de sector blijven strijdbaar en betrokken en zetten zich 
onverminderd in voor eerlijke, effectieve en toekomstbestendige oplossingen voor mens, werk 
en milieu: Samen sterk voor een écht circulaire toekomst. 

 


